

**Orthodox Church of the
Resurrection of Christ
1201 Hathaway Lane NE
Minneapolis, MN 55432-5720**

Phone: 763-574-1001

web site: <http://www.resurrectionskete.org/>

email: rsmnch@msn.com

**Sunday, 9 July, 2023
Divine Liturgy Sundays at 9:30 AM
Confessions 8:45-9:15 AM**

**Tikhvin Icon of the Theotokos
Явление иконы Б.М. Тихвинския**



Upcoming Feast Day:

**Wednesday, 12 July: Sts. Peter and Paul 9:00 AM
Service**

In the 5th century, the icon of the Mother of God of Tikhvin was transferred from Jerusalem to Constantinople, where the Church of Blachernae was built for it. In 1383, 70 years

the USA. Before his death in 1982, Archbishop John bequeathed to his adopted son, Archpriest Sergei Garklavs, to take care of the Tikhvin Icon of the Mother of God and return it to Russia when the attitude of the secular authorities towards the Church changes and the Tikhvin Monastery was restored. The solemn return of the icon took place in 2004: on July 8, 2004, after a 60-year absence, the icon was returned to the Tikhvin Dormition Monastery.

before the capture of Constantinople by the Turks, the icon disappeared from the temple and appeared over the waters of Lake Ladoga. Carried from place to place, she stopped near the city of Tikhvin. A wooden church in honor of the Assumption of the Most Holy Theotokos was built on the site of the appearance of the icon. Through the efforts of Grand Duke Vasily Ivanovich (1505–1533), a stone church was erected instead of a wooden one. In 1560, by order of Tsar Ivan the Terrible, a monastery was built at the temple, surrounded by a stone wall. In 1613-1614, the Swedish troops, having captured Novgorod, repeatedly tried to destroy the monastery, but the monastery was saved by the intercession of the Mother of God. So, once, in view of the approach of the Swedish army, the monks decided to flee from the monastery, taking the miraculous icon, but could not move it. This miracle stopped the faint-hearted, and they remained in the monastery, trusting in the patronage of the Mother of God. Insignificant in number, the defenders of the monastery successfully repulsed the attacks of the enemy forces that were much superior to them. The advancing Swedes imagined either a large Russian army coming from Moscow, or some kind of heavenly army, and fled. In the twentieth century, during the years of hard times and cruel persecution of the Church of God, the monastery was closed. In 1944, the future Archbishop of Chicago and Minneapolis John (Garklavs) and the layman Sergius (later his adopted son), saving the miraculous Tikhvin Icon, took it to Europe and then to

Тихвинская икона Божией Матери, в V веке была перенесена из Иерусалима в Константинополь, где для нее была построена Влахернская церковь. В 1383 году, за 70 лет до взятия Константинополя турками, икона исчезла из храма и явилась над водами Ладожского озера. Переносимая с места на место, она остановилась недалеко от города Тихвина. На месте явления иконы была построена деревянная церковь в честь Успения Пресвятой Богородицы. Стараниями великого князя Василия Ивановича (1505–1533) взамен деревянной была возведена каменная церковь. В 1560 году по приказу царя Ивана Грозного при храме был построен монастырь, обнесенный каменной стеной.

В 1613-1614 годах шведские войска, захватив Новгород, неоднократно пытались разрушить обитель, но обитель была спасена заступничеством Божией Матери. Так, однажды, ввиду приближения шведского войска, иноки решили бежать из монастыря, взяв чудотворную икону, но не смогли ее сдвинуть. Это чудо остановило малодушных, и они остались в монастыре, уповая на покровительство Божией Матери. Незначительные по численности защитники монастыря успешно отражали атаки значительно превосходивших их сил противника. Наступающие шведы вообразили то

ли большое войско русских, идущее из Москвы, то ли какое-то небесное войско, и обратились в бегство.

В XX веке, в годы лихолетья и жестоких гонений на Церковь Божию, монастырь был закрыт. В 1944 году будущий архиепископ Чикагский и Миннеаполисский Иоанн (Гарклавс) и мирянин Сергей (впоследствии его приемный сын), спасая чудотворную Тихвинскую икону, увезли ее в Европу, а затем в США. Перед смертью в 1982 году архиепископ Иоанн завещал своему приемному сыну, протоиерею Сергию Гарклавсу, беречь Тихвинскую икону Божией Матери и вернуть ее в Россию, когда отношение светских властей к Церкви изменится, а Тихвинская Монастырь был восстановлен.

Торжественное возвращение иконы состоялось в 2004 году: 8 июля 2004 года, после 60-летнего отсутствия, икона вернулась в Тихвинский Успенский монастырь.

Речь святителя Тихона (Белавина), патриарха Московского и Всея России, исповедника (+1925г.) при вступлении в Ситхинский Собор в день святых апостолов Петра и Павла

Не без волнения душевного вступаю я впервые в сей святой храм и думаю, что волнение это понятно и вам, братие. Но, по слову Премудрого, всему свое время, и время всякой вещи под небом (*Екклес. 3, 1*) ... Правда, и донныне здесь находится средоточие гражданского управления краем, но сама правящая власть уже не русская, как прежде, а американская. А что же Церковь Православная, — останется ли и устоит ли она здесь при переменах и разных течениях?

Судьбы мира, царств и народов в руках Божиих. Он, Вседержитель, возводит и низводит, ... Вы слышали в Евангелии, что Церковь Христова построена и утверждена на недвижимом камени исповедания веры в Христа Сына Божия (*Мф. 16, 18*). И в чьих сердцах крепко живет вера Христова, там, хотя бы и были неблагоприятны обстоятельства и разные беды; однако, твердо стоит Церковь Христова. Перенесемся ли мыслию к первым векам Христианства, или вспомним времена ближайшия к нам, как сто лет тому назад насаждалась христианская вера в пределах дикой Аляски, мы всюду увидим, что у людей, бедных имущественно, но богатых верою, любовью и терпением, росла, крепла и богатела и Церковь Христова.

Памятуя это, и вы, братие, созидайте в своих сердцах прочное основание для веры Христовой, будьте камнями твердыми и живыми (*1 Петр. 2, 5*). Вкусивши в Православной Церкви благого глагола Божия и проявивши

в ней труд любви, оказывайте, по слову Апостола, такую ревность до конца (*Евр. 6, 5. 10-11*).

Темже убо, братие, бодрствуйте, будьте внимательны к явным и тайным нападениям на веру вашу, мужайтесь против врагов ваших, стойте в вере православной, которую вы приняли от отцов ваших, как священное и дражайшее наследие, свято храните ее и блюдите паче зеницы ока, и утверждайтесь в ней от силы в силу. И тогда, тогда, аще и ополчится на вас враг, не убойтесь, ниже смущайтесь: твердо будет стоять у вас основание Божие — святая Церковь Православная, и врата адова, по слову Спасителя, не одолеют ея! (*Мф. 16, 18*). (29 июня 1899 года. Ситка, Аляска.)

Sermon of St. Tikhon (Belavin), Patriarch of Moscow and All Russia, Confessor (+1925) upon entering the Sitka Cathedral on the day of the Holy Apostles Peter and Paul

It is not without emotion of soul that I enter this holy temple for the first time, and I think that this emotion is understandable to you, brethren. But, according to the words of the Wise One, there is a time for everything, and a time for every thing under heaven (*Ecclesiastes 3,1*) ... True, the center of civil administration of the region is still here, but the ruling power itself is no longer Russian, as before, but American. But what about the Orthodox Church—will she remain and stand here in the face of changes and different currents? The fate of the world, kingdoms and peoples, is in the hands of God. He, the Almighty, raises up and brings down, ... You have heard in the Gospel that the Church of Christ is built and established on the immovable stone of the confession of faith in Christ the Son of God (*Matthew 16:18*). And in whose hearts the faith of Christ lives firmly, there, even if there were unfavorable circumstances and various misfortunes; however, the Church of Christ stands firm. Whether we transfer our thoughts to the first centuries of Christianity, or remember the times closest to us, how a hundred years ago the Christian faith was planted within the wilds of Alaska, we will see everywhere that among people poor in property, but rich in faith, love and patience, the Church of Christ grew rich. Keeping this in mind, brethren, build in your hearts a solid foundation for the faith of Christ, be strong and living stones (*1 Peter 2:5*). Having tasted the good word of God in the Orthodox Church and having manifested in it the labor of love, show, according to the word of the Apostle, such zeal to the end (*Heb. 6:5:10-11*). Therefore, brethren, be vigilant, be attentive to open and secret attacks on your faith, be of good courage against your enemies, stand in the Orthodox faith, which you received from your fathers as a sacred and dearest heritage, keep it holy and watch over more than the apple of your eye, and be established in it from strength to strength. And then, then, if the enemy takes up arms against you, do not be afraid, be embarrassed below: the foundation of God, the Holy Orthodox Church, will stand firmly with you, and the gates of hell, according to the word of the Savior, will not prevail against it! (*Matthew 16:18*). (June 29, 1899. Sitka, Alaska.)